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ایران، شانگهای و متغیر 
ژئواکونومی

دكتر اميد رحيمي،كارشناس مسائل اوراسيا
در خلال بیست و یکمین نشست سران کشورهای 
عضو ســازمان همکاری شانگهای که به میزبانی 
شهر دوشنبه، پایتخت تاجیکستان برگزار شد، پس 
از ۱۴ سال کشورهای عضو با تبدیل وضعیت ناظر 
ایــران به عضویت دائم موافقــت کردند. ایران از 
ســال ۲۰۰۶ به عنوان عضو ناظر در این سازمان 
پذیرفته شده بود و پیش  از این چند مرحله تلاش 
برای عضویت دائم در این ســازمان بدون نتیجه 
مانده بود. نخســتین تلاش های ایــران در دوره 
دولت های نهم و دهم به دلیل اعمال تحریم های 

شورای امنیت سازمان ملل متحد ناکام ماند.
بر اساس آیین نامه عضویت در شانگهای، کشوری 
که تحت تحریم های شــورای امنیت سازمان ملل 
متحد قرار گرفته باشــد، نمی تواند عضوی از این 
سازمان شــود. با این حال پس از توافق هسته ای 
)برجــام( که به موجــب صــدور قطعنامه ۲۲۳۱ 
تمام تحریم های شــورای امنیــت علیه جمهوری 
اســلامی ایران معلق شــد، این مانع حقوقی به 
طور کامل برطرف شــد. در این دوره با سفرهای 
شــی جین پینگ و ولادیمیر پوتین به تهران پس 
از ســال ۲۰۱۶، به نظر می رسید فرآیند عضویت 
ایران در این ســازمان قطعی شــود، امــا این  بار 
اختلاف نظرهای سیاســی با تاجیکســتان مانع از 
عضویت دائم ایران شــد. به هــر ترتیب اما تمام 
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سرمقاله

این موانع در آســتانه آغاز به کار دولت سیزدهم برداشته شد 
و شــرایط برای اضافه شدن نهمین عضو سازمان همکاری 

شانگهای پدید آمد.
در ایــن میان باید به ایــن نکته نیز توجه داشــت که این 
موافقــت با عضویت دائم ایران صرفا بــه  منزله آغاز فرآیند 
عضویت دائم اســت و کماکان ایــران از حقوق کامل یک 
عضو دائم برخوردار نیســت. طی دو سال آینده یک فرآیند 
فشــرده برای تهیه پیش نویس تفاهم نامه عضویت ایران در 
این ســازمان باید از طریق تعامــلات دوجانبه با دبیرکل و 

شورای هماهنگ کنندگان ملی تهیه شود.
همچنین پس از موافقت تمــام اعضا با متن این تفاهم نامه 
در یــک فرآیند دوجانبه و چندجانبــه چانه زنی ها، یک دوره 
از راســتی آزمایی عمــل به تعهــدات در آیین نامه عضویت 
پیش بینی شده و در این بازه نیز عضو جدید بدون حق رأی 
در نشســت ها شرکت می کند و البته یک دسترسی کامل به 
اســناد و داده های سازمان خواهد داشــت. پس از تایید این 
راســتی آزمایی اســت که به صورت رسمی یک کشور عضو 
دائم در سازمان همکاری شــانگهای خواهد شد. بر اساس 
تجربه هند و پاکســتان در سال ۲۰۱۷، به نظر می رسد این 

فرآیند برای ایران نیز حداقل ۲ سال به طول بینجامد.
با این  وجود بــدون عضویت دائم نیز ایران دســتاوردهای 
بسیار مهم و قابل ملاحظه ای با »آغاز فرآیند عضویت دائم« 
خواهد داشت که در ســه حوزه سیاسی، امنیتی و اقتصادی 
قابل شــرح است.در چارچوب مذاکرات حفظ و احیای برجام، 
ایران در شرایط جدید جایگاه ارتقا یافته ای در مذاکرات آتی 
در وین خواهد داشت. از این منظر، اعضای اروپایی و ایالات 
متحده آمریکا نگاه متمایزی نسبت به ایران داشته و روسیه 
و چین نیــز در روند همگرایانه جدیــد می توانند با ضریب 

اطمینان بالاتری موضع گیری کنند.
از این منظر موکول کردن ازسرگیری مذاکرات جدید به بعد 
از نشســت شانگهای یک اســتراتژی موفق و کارآمد تلقی 
می شــود که می تواند امتیازهای بیشــتری را در زمینه لغو 
تحریم ها بــرای ایران به ارمغــان آورد. البته در این فرآیند 
نیز نســبت به هزینه های احتمالی در فرآیند چانه زنی روسیه 
و چیــن به ویژه در تعاملات این بازیگــران با غرب نیز باید 
توجه داشت که در آینده ابعاد بیشتری از آن مشخص خواهد 
شــد. در حوزه امنیتی اما با صرف نظــر کردن از موضوعات 
کارکردی نظیر مبارزه با تروریســم، مقابلــه با قاچاق مواد 
مخدر و حتی تســهیل عضویت ایران در دیگر سازمان های 
منطقه ای نظیر کاریــک )CARICC(،  باید توجهی ویژه به 
موضوع افغانستان داشت. اکنون تمام همسایگان افغانستان 
به جز ترکمنســتان که به دلیل بی طرفی امکان عضویت در 
شانگهای را ندارد، عضو این سازمان هستند.این امر تقویت 
پلت فرم مبتنی بر همســایگان افغانستان را که از ایده های 
ایران بوده است در چارچوب طرح »گروه تماس شانگهای« 

تقویت می کند.
به بیان دیگر، حضور ایران می تواند حتی ابعاد عملگرایانه تر 
و کارکردی تری را به پلت فرم شــانگهای برای افغانســتان 
اعطا کنــد. درعین حال تلاش های آمریکا برای حذف ایران 
از چارچوب های سیاسی مذاکره با طالبان ناکام مانده و تمام 
طرفین مرتبط بــا گروه های ذی نفع در عرصه سیاســی و 
امنیتی افغانستان می توانند یک فرآیند چانه زنی برای تقلیل 
تعارض منافع به دســت آورند. توافق پاکستان و تاجیکستان 
برای ایجاد یک کریدور بشردوســتانه به پنجشیر در خلال 
نشست شــانگهای در دوشــنبه نمونه ای موفق از این امر 

محسوب می شود.
در ســطوح دوجانبه نیز اگرچه در اسناد منتشر شده سازمان 
همکاری شــانگهای تمهیداتی مشــخص )نظیر تعرفه های 
ترجیحی، ارتقای دسترســی ها و...( برای توســعه مبادلات 
دفاعی و نظامی پیش بینی نشده است، اما در سطح سیاسی 
می تواند تســهیل مبــادلات نظامی و دفاعــی ایران با این 

سازمان را در آینده فراهم آورد.
در حوزه اقتصادی اما مباحث بســیار مناقشه برانگیزتر است. 
با وجود آنکه شانگهای اساسا یک سازمان امنیتی و سیاسی 
اســت، نگاه های عمومی در ایران به گشایش های اقتصادی 
در آن بســیار پررنگ تر است. شــانگهای از سال ۲۰۰۷ به 
بعــد تلاش کرده تا ابعاد اقتصادی خود را پررنگ تر کند، اما 
کماکان فاصله زیادی با اتحادیه های اقتصادی نظیر اتحادیه 
اقتصادی اوراسیا یا ســازمان همکاری  اقتصادی )اکو( دارد. 
نگاه شانگهای به حوزه اقتصاد عموما فاکتوری برای تقویت 

همگرایی سیاسی است.
از این منظر اگرچه ممکن اســت دستاورد خاصی در حوزه های 
تجاری و اقتصادی در چارچوب عضویت در شــانگهای نصیب 
ایران نشــود، اما از منظرِ اقتصاد سیاسی می تواند حائز منافعی 
باشــد. این موضوع به ویژه در حوزه مقابله سیاســی با فرآیند 
اعمــال و اثربخشــی تحریم ها حائز اهمیت اســت. همچنین 
باتوجه به آنکه مبتکرین دو پــروژه بزرگ ترانزیتی منطقه ای 
و بین المللــی از جمله ابتکار کمربنــد و جاده )BRI( و کریدور 
بین المللی شــمال-جنوب )INSTC( هم اکنون در شــانگهای 
حضور دارند، تقویت نقش آفرینی ایران در دو پروژه با عضویت 
در شانگهای می تواند تقویت شده و هزینه های ناشی از رقابت 
دو پروژه نیز به  نحوی کمرنگ تر شوند. لذا، به طورکلی عضویت 
در شانگهای به صورت ســلبی مزیت مستقیم اقتصادی برای 
ایــران ندارد اما منجر به ارتقای  جایــگاه ژئواکونومیک ایران 
می شــود.در پایان مهم ترین موضوعی که در بازه کنونی  باید 
مورد توجه قرار بگیرد، فرآیند چانه زنی های کشــورهای عضو 
سازمان همکاری شــانگهای با ایران تا نهایی شدن عضویت 
دائم اســت. طبیعتا برخی از کشــورهای عضو با بهره گیری از 
وضعیــت ایران و درواقع نیاز تهران به موافقت و همراهی آنها 
در ادامه فرآیند عضویت، امتیازهایی را درخواست خواهند کرد 
که اگر ارائه ایــن امتیازات به چارچوب های همگرایانه هدایت 
شــود، نتایج ملموسی در سیاست همسایگی و منطقه ای ایران 
خواهد داشــت. اما اگر در حوزه هایی بــه چالش یا تنش های 
سیاســی منجر شود، می تواند هزینه های مضاعفی را در خلال 

فرآیند عضویت دائم ایران در بر داشته باشد.

مدیرکل دفتر سرمایه گذاری استانداری خراسان شمالی:

۱۶ معدن خراسان شمالی آماده 
واگذاری به بخش خصوصی است

مدیــرکل دفتــر جذب و حمایــت از ســرمایه گذاری 
استانداری خراسان شمالی گفت: ۱۶ معدن این استان 
که کارهای مربوط به اکتشــاف آن انجام شــده آماده 

واگذاری به بخش خصوصی است.
ســیدعلی میرکریمی اظهار داشــت: خراسان شمالی 
دارای ظرفیــت های زیاد در زمینه فعالیت های معدنی 
اســت و به لحاظ ذخیره معدنی و  تنــوع ماده معدنی 

ظرفیت های خوبی در این استان وجود دارد.
وی با اشاره به اینکه ۱۶ معدن قابل واگذاری به بخش 
خصوصی در ســامانه مجوزهای بی نام بارگذاری شده 
اســت گفت: عمده این معادن شــامل سنگ تزیینی، 
مرمریت و بتنی اســت کــه  تمامــی فرآیندها برای 

بارگذاری به بخش خصوصی آن انجام شده است.
مدیــرکل دفتر جــذب و حمایت از ســرمایه گذاری 
اســتانداری خراسان شمالی خاطرنشــان کرد: با بهره 
بردرای از این معادن برای بیش از ۲۰۰ نفر شغل ایجاد 
می شود و میزان سرمایه گذاری در آن یک هزار و ۹۲۰  

میلیار ریال برآورد شده است.
وی در بخــش دیگر ســخنان خود دربــاره واگذاری 
طرح هــای ناتمام بخش دولتی بــه بخش خصوصی 
اظهار داشــت: ۳۲ طرح دولتی قابل واگذاری به بخش 
خصوصــی هم در ســامانه مجوزهای بی نام اســتان 
بارگذاری شده است.میرکریمی با اشاره به اینکه میزان 
پیشرفت این طرح ها تا ۶۰ درصد است افزود: این طرح 

هــا در حین اجرا برای برای ۳۸۴ نفر شــغل ایجاد می 
کنــد و برای تکمیل آن هفت هزار و ۶۲۰ میلیارد ریال 
اعتبار نیاز است.وی با بیان اینکه تمامی فرآیندها برای 
واگذاری این پروژه ها به بخش خصوصی طی شــده و 
دولت، مزایایی برای ورود بخش خصوصی دیده اســت 
تصریح کرد: ســرمایه گذار می تواند بخشی از طرح را 
تغییر کاربری دهد تا منافعش در اجرای این طرح تامین 

شود و انجام کار دارای توجیه اقتصادی باشد.
مدیــرکل دفتر جــذب و حمایت از ســرمایه گذاری 
استانداری خراســان شمالی خاطرنشــان کرد: امکان 
پرداخت تسهیلات بانکی هم برای تکمیل این طرح ها 

به بخش خصوصی وجود دارد.

رئیس کل دادگستری خراســان شمالی درباره برخی 
اخبار منتشــره در فضای مجــازی در خصوص نحوه 
اجــرای حکم زندان محکوم علیــه یعقوب یزدانی از 
اعضاء انجمن غیرقانونی صنفی فرهنگیان خراســان 

شمالی واکنش نشان داد.
حجت الاسلام والمسلمین اسدالله جعفری در گفت وگو 
با خبرنگار تســنیم در بجنورد٬ با اشاره به اینکه یک 
معام خاطی در اوایل  ســال جاری به اتهام تشویش  
اذهان عمومی از طریق نشر اکاذیب در فضای مجازی 
تحت تعقیب قضایی قــرار گرفت درباره جزئیات این 
پرونده اظهار داشت: نامبرده بدوا جهت پاسخگویی به 
اتهام مطروحه، توسط یکی از شعب بازپرسی دادسرای 
عمومی و انقلاب مرکز استان احضار و متعاقبا پس از 
تفهیم اتهام و اخذ مدافعات و آخرین دفاع که حکایت 
از اقرار صریح وی به ارتکاب جرم دارد، با صدور قرار 

تأمین کیفری از نوع کفالت و معرفی کفیل آزاد شد.
وی افزود: پرونده پس از تکمیل تحقیقات در دادسرا، 
با صدور قرار جلب به دادرســی و کیفرخواســت در 

محاکم جزایی مورد رسیدگی قرار گرفت و در نهایت 
مشــارالیه به موجب دادنامه قطعی صــادره از دادگاه 
کیفری ۲ بجنــورد، به علت تکرار جــرم، به تحمل 
دوســال حبس تعزیری محکوم شــد که برغم ابلاغ 
دادنامه و عدم وصول اعتراض و تجدیدنظرخواهی از 
ســوی نامبرده در موعد قانونــی، رأی صادره، قطعی 
و پرونــده جهت اجرای حکم بــه واحد اجرای احکام 

کیفری دادسرا ارسال شد.
رئیس کل دادگستری استان خراسان شمالی ادامه داد: 
محکوم علیه در مورخ ۱۸ شهریور ۱۴۰۰ جهت اجرای 
حکم بــه اجرای احکام دادســرای عمومی و انقلاب 
مرکز اســتان احضار و متعاقب حضــور در مورخ ۲۱ 
شهریور ماه ۱۴۰۰ ، در مقام اجرای حکم قطعی، روانه 
زندان شــد.جعفری در خصوص برخی اخبار منتشره 
در خصوص عــدم اخذ آخرین دفاع و عدم ابلاغ رأی 
بدوی و ســلب فرصــت تجدیدنظرخواهی از محکوم 
علیــه نیز گفت: این مطالب به هیچ وجه صحت ندارد 
و کلیه مراحل دادرسی وفق مقررات انجام شده است. 

متأســفانه بعضی اخباری کذب از ســوی رسانه های 
معاند و برخی فرصت طلبان داخلی در  فضای مجازی 
انتشــار می یابد که  تلاش می کنند فرایند دادرسی  را 

غیرقانونی و مخدوش جلوه دهند.
مقام عالی قضایی اســتان خاطرنشان کرد:  قاضی در 
نظام قضایی جمهوری اسلامی فردی مستقل است و 
اصولا تحت تأثیر هیچ فشــاری از درون و بیرون قرار 
نخواهد گرفت و این جوســازی ها نمی تواند در کار  

قضایی خللی ایجاد  کند و مانع اجرای عدالت شود.
رئیس کل دادگستری خراســان شمالی همچنین به 
کسانی که عالمانه و عامدانه با انتشار این قبیل اخبار 
کذب در فضای مجازی و محافل خبری باعث نشــر 
اکاذیب و تشــویش اذهان عمومی می شوند هشدار  

جدی داد.
به گزارش تسنیم٬ یعقوب یزدانی دارای سوابق متعدد 
کیفری در موضوعات مختلف بوده و سابق بر این نیز 
به علت ارتکاب جرم مشــابه به جزای نقدی محکوم 

شده بود.

مدیر کل آموزش و پرورش خراســان شــمالی گفت: 
تاکنون پنج هزار و ۳5 نفر شامل ۳۸ درصد فرهنگیان 
دوز دوم واکسن را دریافت کرده اند و براساس برنامه 
ریزی های صورت گرفته تا ۱5 مهر ماه واکسیناسیون 
فرهنگیان کامل خواهد شد.5 هزار فرهنگی خراسان 
شــمالی دوز دوم واکســن را دریافت کردند/ تاکنون 
خبری از آغاز واکسیناســیون دانش آموزی نرســیده 
اســت,مهدی مودی در گفتگو با خبرنگار عصراترک 
با اشاره به اینکه سال تحصیلی جدید از سوم مهرماه 
در مدارس اســتان به صورت حضوری و غیرحضوری 
آغاز می شود، اظهار داشت: براساس تصمیمات ستاد 
کرونا، تمامی مدارس روستا و عشایر و دروس عملی 
هنرســتانهای فنی و حرفه ای و کاردانش که جمعیت 
کلاس هــای آنها کمتر از ۱5 نفر اســت، به صورت 

حضوری اجرایی می شوند.
وی ادامــه داد: همچنیــن در مدارس روســتایی که 
کلاس ها ۳۰ نفره هستند، نیز با تقسیم بندی کلاس 

ها در دو زمان مختلف آموزش حضوری خواهد بود.

مدیرکل آموزش و پرورش خراسان شمالی با اشاره به 
اینکه در سایر مدارس  برگزاری حضوری کلاس اولی 
ها با تقسیم بندی ها و رعایت پروتکل های بهداشتی 
انجام می شــود، گفت: در مدارس با جمعیت بیش از 
۳۰۰ دانش آمــوز، آموزش حضوری از ۱5 آبان ماه با 
شیفت بندی و تدریس دروس اصلی و تخصصی آغاز 
می شود و سایر دروس در فضای شاد و مدرسه ایران 

به صورت مجازی اجرا می شود.
مودی با اشاره به اینکه آموزش کودکان در سه گروه 
مهدکودک، پیش دبســتانی دولتی و غیردولتی انجام 
می شود و با شکل گیری سازمان ملی تعلیم و تربیت 
کــودک، مهدکودک های زیرمجموعه بهزیســتی با 
مهدهــای آموزش و پرورش ادغام شــدند و در حال 
حاضر  بهزیستی مجری آموزش و آموزش و پرورش 
ناظر اســت، گفت:  تاکنون ۴۰۰ کودک در ۲۲۷ مهد 

ثبت نام کردند و این روند ادامه دارد.
این مقام مسئول با اشــاره به اینکه در سراسر استان 
خراسان شــمالی ۴۳۰ پیش دبستانی غیردولتی فعال 

هســتند، ادامه داد: تا کنون در این مراکز نیز ۷۰۰ نفر 
ثبت نام شده اند.

وی یادآورشــد: در پیش دبستانی های دولتی مجری 
و ناظر آموزش و پرورش اســت که ۴۴۸ کلاس با دو 
هزار دانش آموز تاکنون ثبت نامشان کامل شده است.

مودی با اشــاره به اینکه ۱۶ هزار و ۳۴۱ فرهنگی در 
استان خراسان شــمالی برای دریافت واکسن دز اول 
معرفی شــده اند، گفت: از این تعداد ۱۳ هزار و ۱۶۹ 
نفر که شــامل ۸5 درصد فرهنگیان استان می شوند، 

واکسینه شده اند.
وی گفــت: همچنین تاکنون پنــج هزار و ۳5 نفر نیز 
شامل ۳۸ درصد فرهنگیان واکسن دوز دوم را دریافت 
کرده اند که براساس برنامه ریزی های صورت گرفته 
تا ۱5 مهر ماه واکسیناســیون فرهنگیان کامل خواهد 
شد.این مقام مسئول در رابطه با واکسیناسیون دانش 
آمــوزان توضیــح داد: تاکنون ابلاغــی مبنی بر آغاز 
واکسیناسیون این گروه در استان به دست ما نرسیده 

است.

معاون مهندسی و کیفیت مجتمع صنعتی اسفراین از 
ریخته گری شــمش فوق سنگین ۹5 تُن فولادی در 

مجتمع صنعتی اسفراین خبر داد.
محمود نظام دوست اظهار کرد: به همت مهندسین و 
کارشناســان مجرب داخلی و با بکارگیری دانش روز 
فولادسازی در مجتمع صنعتی اسفراین، تولید شمش 
فوق ســنگین ۹5 تُن با استفاده از کوکیل یکپارچه و 

به روش ریخته گری دو پاتیله با موفقیت انجام شد.
وی گفت: در تولید این شــمش به منظور ارتقاء توان 
تکنولوژیکی مجتمع و بــرای اولین بار در ایران پس 
از شبیه ســازی و طراحی کوکیل و متعلقات، تمامی 
مراحل مدلســازی، قالب گیری، ریختــه گری و در 
نهایت ماشین کاری و عملیات حرارتی آنها در مجتمع 

صنعتی اسفراین انجام شده است.
معاون مهندســی و کیفیت مجتمع صنعتی اسفراین 
افزود: در ایــن روش به منظور ارتقــاء کیفی هرچه 
بیشــتر شــمش تولیدی، برای اولین بار طی فرایند 
ریختــه گری، دمش آرگون از طریق پرژین پلاک به 

داخل پاتیل شماره دو انجام شد.

نظام دوست خاطرنشان کرد: پس از رعایت ملزومات 
فولادســازی و متالــورژی ثانویه، با توجــه به اینکه 
ظرفیت کوره و پاتیل های مجتمع 5۰ تنی اســت در 
این روش از تکنیــک دو پاتیله یا ریخته گری تحت 
خلاء ))VSD استفاده کردیم که کاری بسیار ارزشمند 
بوده و تمامی مراحل ســاخت و طراحی قالب چدنی 
توسط کارشناسان و مهندســین توانمند این مجتمع 

انجام شده است.
معاون مهندســی و کیفیت مجتمع صنعتی اسفراین 
یادآوری کرد: قبلًا نیز شــمش فوق سنگین ۱۱۰ تُن 
در مجتمع صنعتی اســفراین با استفاده از کوکیل دو 
تکه و دارای expantion تولید شده است ولی مزیت 
روش جدید، استفاده از کوکیل یکپارچه است که این 
روش باعث ارتقاء کیفی هرچه بیشتر شمش تولیدی 
می شود.وی تصریح کرد: با عنایت به نیازمندی کشور 
به قطعات حجیم مورد استفاده در صنایع استراتژیک 
و همچنین با رویکرد متنوع ســازی سبد محصولات 
مجتمع، برنامه تولید شــمش ۹5 تُنی در دستور تولید 

این مجتمع عظیم صنعتی قرار گرفت.

به گزارش روابط عمومی مجتمع صنعتی اســفراین، 
نظام دوست افزود: تولید این شمش، نقطه عطفی در 
صنعت فولادسازی و شمش ریزی قطعات سنگین در 
کشور خواهد بود و نیاز صنایع بزرگ کشور به واردات 
محصولات استراتژیک در صنایع مختلف خصوصاً در 
شــرایط تحریم موجود برطرف شده و از خروج مقدار 

قابل توجهی ارز جلوگیری می شود.
مجتمع صنعتی فولاد اســفراین از شــرکت های زیر 
پوشش سازمان گسترش و نوســازی صنایع ایران و 
بزرگتریــن تولید کننده قطعات و مقاطع فولاد آلیاژی 
در خاورمیانه اســت که امکان ســاخت بیش از ۱۴۰ 

گرید فولاد آلیاژی را دارد.
 ایــن مجتمع عظیم صنعتی به عنوان بزرگترین تولید 
کننده قطعات و مقاطع فورج و ریخته گری ســنگین 
و فوق ســنگین فولاد آلیاژی، با داشتن متخصصان 
توانمنــد و فناوری پیشــرفته، توانایــی رفع نیازهای 
راهبردی صنایع کشــور در بخش هــای نفت و گاز، 
نیروگاهی، کشــتی سازی و ماشین ســازی، ریلی و 

صنایع معدن و فولاد را دارد.

مدیرکل کمیته امداد اســتان خراســان شمالی گفت: 
هم اکنون ۴ هزار و ۲۲۸ کودک مبتلابه ســوءتغذیه و 
مادر باردار و شــیرده از خدمات غذایی و سلامت این 

نهاد بهره مند هستند.
مجید الهی راد بابیان اینکه اکنون دو هزار و ۸۸۸ مادر 
باردار و شــیرده نیازمند در استان شناسایی شده اند که 
مبتلابه سوءتغذیه هستند، افزود: از ابتدای سال جاری 
تاکنون، حدود یک میلیارد و ۱5۲ میلیون تومان برای 

رفع سوءتغذیه این افراد هزینه شده است.
وی همچنین شمار کودکان مبتلابه سوءتغذیه تحت 

حمایــت این نهــاد را هزار و ۳۴۰ نفــر اعلام کرد و 
ادامه داد: تاکنون 5۳۶ میلیــون تومان نیز برای رفع 

سوءتغذیه این افراد هزینه شده است.
وی ادامه داد: این مادران و کودکان به صورت ماهانه 
سبد غذایی دریافت می کنند که ارزش این سبد، ۱۰۰ 

هزار تومان در ماه است.
آغاز توزیع 10 هزار بسته لوازم التحریر بین دانش 

آموزان کمیته امداد استان از هفته آینده
مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی از آغاز توزیع ۱۰ 
هزار بســته لوازم التحریر بین دانش آموزان نیازمند در 

آستانه سال تحصیلی جدید خبر داد.
الهــی راد بابیان اینکه این بســته بین دانش آموزان 
نیازمند تحت حمایت این نهاد توزیع می شــود، افزود: 
5 هــزار مورد از این بســته ها توســط کمیته امداد و 
باقی مانــده نیز با همکاری مراکز نیکوکاری اســتان 

تهیه شده است.
وی ارزش بســته های پیش بینی شده را بیش از یک 
میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: این بسته طی هفته 
آینده در قالب رزمایش مواســات و همدلی بین دانش 

آموزان نیازمند تمام استان توزیع می شود.

رئیس مجمــع نمایندگان خراســان شــمالی گفت: 
عضویــت دائم ایران در مجمع شــانگهای برای دور 
زدن تحریم ها، پویا شــدن اقتصاد کشور، بهترشدن 
مبادلات تجــاری و در مجموع باعث تحول در وضع 

اقتصاد کشور خواهد شد.
علی جــدی در گفتگو با خبرنگار عصراترک در رابطه 
با عضویت دائمی ایران در ســازمان شانگهای اظهار 
داشــت: عضویت در این مجموعه قطعا می تواند در 

بحث اقتصادی برای کشــور  بسیار مهم باشد، زیرا با 
کشــورهایی همچون چین، روسیه، هند و بسیاری از 

کشورهای دیگر می توان مراودات اقتصادی داشت.
وی با بیان اینکه بخشــی از این کشورها در گروهی 
هســتند که در ایام تحریم ها نیز همــراه ایران بوده 
اند، گفــت: بنابراین بــرای دور زدن تحریم ها، پویا 
شدن اقتصاد کشور، بهتر شدن مبادلات تجاری و در 
مجموع تحول در وضع اقتصاد کشور موثر خواهد بود.

رئیس مجمع نمایندگان خراســان شمالی با اشاره به 
اینکه پیش از این کشــور ایران به عنوان عضو ناظر 
در مجمع شــانگهای حضور داشته است، افزود: قطعا 
پذیرفته شــدن به عنوان عضو دائمی به دلیل اقتدار 

بالای دولت فعلی می تواند باشد.
جدی خاطرنشــان کرد: نکته قابل توجه این است که 
دولت سیزدهم برنامه های زیادی برای فعال تر شدن 

دیپلماسی اقتصادی کشور ایران دارد.

بــه گــزارش اتفاقیه، مشــکل کمبود آب شــرب 
روســتاهای دشتک علیا، دشتک ســفلی، کشانک، 
مهمانــک، زمان صوفی و آزادگان با تلاش شــبانه 
روزی کارکنان امور آب و فاضلاب شهرســتان مانه 
و ســملقان با اعتباری بالغ بر ۲میلیارد تومان مرتفع 

گردید.
رییــس هیات مدیــره و مدیرعامل شــرکت آب و 
فاضلاب خراســان شــمالی، در این رابطه گفت: با 
وجود کمبود آب شــرب در روستاهای دشتک علیا، 
دشتک ســفلی، مسیر خط انتقال آب شرب از محل 
چشــمه تا محل مخزن ذخیره آب  این روســتاها 
بررســی مجدد گردید و تعداد ۴ دستگاه شیر هوای 
۱۰۰ میلیمتری در مســیرهای مشخص جانمایی و 
نصب گردید و همچنین لوله های ورودی به مخزن 
ذخیره آب نیز اصلاح شــد که مجموع این اقدامات 
باعث شد مقدار آب ورودی به مخزن افزایش یافته 
و ضمن فراهم شدن شرایط پایدار آبرسانی، مشکل 

کمبود آب دو روستای فوق رفع گردد.
غلامحسین ساقی افزود: جهت رفع کمبود آب شرب 
در روســتاهای کشــانک، مهمانک، زمان صوفی و 

آزادگان در مسیر خط انتقال دو ایستگاه پمپاژ تجهیز 
و راه اندازی کامل شد.

وی خاطرکــرد: یک باب مخــزن جدیدالاحداث با 
ظرفیــت ۳۰۰ متر مکعــب و ۴5۰۰ متر خط انتقال 
آب)۱5۰۰متر در مســیرهای ایستگاه های پمپاژ تا 
روســتاهای مهمانک و ۳۰۰۰ متر بین دو روستای 
اســلام آباد و مهمانک( نیز وارد مدار بهره برداری 

شد.

رییس ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراســان 
شمالی از صدور 5۴۳ مجوز با سرمایه گذاری هفت 

هزارو ۲5۰ میلیارد تومان دربخش صنعت خبرداد.
رییس ســازمان صنعــت، معدن و تجارت اســتان 
با اشــاره به صدور 5۴۳ مجوز با ســرمایه گذاری 
هفت هزارو ۲5۰ میلیارد تومــان دربخش صنعت، 
گفت: براســاس آخریــن نتایج اعلام شــده؛ این 
ســازمان به لحاظ افزایش میزان صدور مجوز های 
سرمایه گذاری عنوان نخست استان ها را در کشور به 

خود اختصاص داد.
حســین حاجی بیگلو با اشــاره به افزایش ۲.۲ دهم 
برابری مجوز های صادر شــده سال ۹۹ در مقایسه 
با ســال ۹۸ افزود: با تعداد مجوز های صادر شــده، 
پیش بینی می شــود برای ۱۲ هزارو ۴۱۶ نفر زمینه 

اشتغال ایجاد شود.
وی گفت: اگر ۱۰ درصد مجوز های صادر شــده به 
نتیجه برسد، شــاخص های صنعت در استان میزان 

قابل توجهی افزایش خواهد یافت.
به گفته حاجی بیگلو ســال ۹۸؛ ۲۳5 مجوزسرمایه 

گزاری صادر شده بود.
رییس سازمان صمت اســتان اولویت این سازمان 
را بسترســازی برای جذب ســرمایه گذار و تسهیل 
فعالیت بخــش خصوصی در اســتان عنوان کرد و 
گفت: از سال ۹۷ تا کنون ۴۰ صادر کننده در استان 
بابت تعهدات ارزی بدهکار بودند که ۱۲ صادر کننده 
در بخــش محصولات تولیــدی و ۲۸ نفردر بخش 
غیرتولیدی بوده که بخش زیــادی از این تعهدات 

رفع شده است.

رئیــس گروه مبارزه با بیماری های دانشــگاه علوم 
پزشــکی خراسان شــمالی اعلام کرد: از زمان آغاز 
ثبت نام واکسیناســیون زائران اربعین تاکنون ۲۴۰ 
نفر در سامانه، اطلاعات خود را در سامانه ثبت کرده 

اند.
فیض ا... برزگر گفت: واکسیناسیون این افراد انجام 
و اطلاعات آن ها در ســامانه ســیب نیز ثبت شده 

است.

وی با بیان این که جمعیت هدف بالای ۱۸ ســال 
خراســان شــمالی 5۲۹ هزار نفر اســت، ادامه داد: 
تاکنــون ۳5۰ هزار نفــر از جمعیت هدف اســتان 
واکســینه شده اند که ۲۴5 هزار نفر دوز اول و ۱۰۷ 

هزار نفر نیز دوز دوم واکسن را دریافت کرده اند.
وی تصریح کــرد: از زمان آغاز واکسیناســیون در 
اســتان تاکنــون ۴5 درصد جمعیت هدف اســتان 

واکسینه شده اند.

به گزارش اتفاقیــه، دامداران اســتان برای تمدید 
پروانه چرا، زودتر اقدام کنند.

مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان شمالی 
گفت: صاحبان پروانه چرای دام در مراتع استان، باید 
تا هشــتم آذرماه برای تمدید پروانه چرای دام های 

خود اقدام کنند.
حسن وحید افزود:صاحبان پروانه چرای دام در مراتع 

استان با مراجعه به ادارات منابع طبیعی و آبخیزداری 
شهرســتان ها، برای پرداخت عوارض تمدید پروانه 
چرای و به دنبال آن، تهیه و اجرای طرح مرتعداری 

خود اقدام کنند.
وی گفــت: مجوز برای افــرادی که در مهلت مقرر 
برای تمدید پروانه چرای دام خود اقدام نکنند، باطل 

خواهد شد.

رئیس کل دادگستری خراسان شمالی:
 جو سازی رسانه های معاند درباره پرونده یعقوب یزدانی »دروغ« است 

مدیر کل آموزش و پرورش خراسان شمالی:
تاکنون خبری از آغاز واکسیناسیون دانش آموزی نرسیده است

ریخته گری شمش ۹۵ تن فولادی در مجتمع صنعتی اسفراین

حمایت کمیته امداد خراسان شمالی از ۴228 مادر و کودک مبتلابه سوءتغذیه  عضویت دائم ایران در مجمع شانگهای باعث تحول در وضعیت
 اقتصادی کشور خواهد شد

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان؛

مشکل آب شرب شش روستای مانه و 
سملقان مرتفع شد

 صدور ۵۴۳ مجوز سرمایه گذاری
 در خراسان شمالی

واکسیناسیون 2۴0 زائر اربعین در استان

مهلت تمدید پروانه چرای دام خراسان شمالی 
تا 8 آذر

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان گفت: با نارنجی شدن رنگ کرونا در خراسان شمالی کتابخانه های استان با ظرفیت 5۰ درصد بازگشایی شد.
علی محمد جهانی افزود: کتابخانه های استان همه روزه در نوبت صبح و تنها در راز و جرگلان به سبب زرد بودن رنگ کرونا در دو نوبت، به روی علاقه مندان کتاب باز است.

وی گفت: کتابخانه های ارکان،گریوان و گلســتان شــهر بجنورد و کتابخانه های مرکزی شیروان و اســفراین هم آماده بهره برداری است و پس از مساعد شدن شرایط کرونایی، افتتاح 
خواهد شد.

////////////گوشواره

///////////////
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وزیر صنعــت، معدن و تجارت با بیــان اینکه قیمت 
سیمان در بازار نســبت به هفته گذشته باز هم کمتر 
شــد، تاکید کرد: استان ها برای کاهش هر چه بیشتر 

قیمت سیمان به صورت ویژه پای کار بیایند.
به گــزارش اتفاقیه به نقــل از وزارت صنعت، معدن 
و تجــارت، »ســید رضــا فاطمی امین« در جلســه 
ویدئوکنفرانســی با رؤســای ســازمان های صنعت، 
معدن و تجارت اســتان ها و مدیران عامل شــرکت 
شهرک های صنعتی استانی با موضوع بررسی مسایل 
مرتبط با صنعت ســیمان، افزود: همه فعالان صنعت 
ســیمان مکلف به ثبت نام در ســامانه جامع تجارت 
و ثبــت اطلاعات خرید و فروش در ســامانه »افق« 

هستند.
وی با بیان اینکه موضوع سیمان در قالب یک برنامه 
ســه ماهه به صورت مداوم رصد و پایش خواهد شد، 
اضافه کرد: قیمت ســیمان در بورس بــا اجرای این 
برنامه متعادل شــد و قیمت سیمان در بازار نسبت به 

هفته گذشته باز هم کمتر شد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: قیمت سیمان 
به صورت پاکتی به زیر ۲5 هزار تومان رسید و قیمت 
سیمان فله هم نزدیک به ۱۸ هزار تومان ارزان تر شد.

فاطمی امین با بیان اینکه به صورت کلان برای تعدیل 
قیمت ســیمان بــه موفقیت های خوبی رســیده ایم، 
تصریح کرد: استان ها باید بیشتر از این پای کار بیایند 

و کار به صورت ویژه مورد توجه قرار گیرد.
وی با بیــان اینکه عرضه ســیمان در بورس تجربه 
خوبی بوده اســت، گفت: کارها باید با جدیت هر چه 
بیشــتر دنبال شــود و انتظار می رود همه پروژه ها از 
جمله ۱۹ پروژه نظام توزیع و پوشــش کالا در سامانه 

با قدرت ادامه یابد.
فاطمی امین پیشتر نیز با بیان اینکه قیمت سیمان به 
نرخ پیش از قطعی برق بازگشــته، گفته بود: اقداماتی 
که در جریان کنترل قیمت ســیمان در وزارت صنعت 
انجام شــد، برخورد تعزیراتی و دســتوری نبود؛ بلکه 
اصلاح ســاختارها منجــر به تعادل بــازار و کاهش 
قیمت ها شد.همچنین روز گذشته دبیر انجمن صنفی 

تولیدکنندگان ســیمان به ایرنا گفت: در زمان تامین 
۱۰۰ درصدی بــرق، ماهانه بین 5.5 تا ۶ میلیون تن 
سیمان در کشور تولید می شد که با تامین ۶5 درصدی 
برق بــه حدود ۴.۸ تا پنج میلیــون تن کاهش یافته 
است؛ اما با وجود این کاستی ها بازار را دوباره به تعادل 
رساندیم.»عبدالرضا شیخان« تصریح کرد: درخواستی 
که فعالان ســیمانی در دیدار با وزیر صنعت، معدن و 
تجارت داشــتند، تامین برق و ســوخت برای واحدها 
بدون توقف در ســال بود، زیــرا هر زمان وقفه ای در 
تامین این دو خدمت اساســی به وجــود آمده، تولید، 

عرضه و در نتیجه بازار ملتهب شده است.
وی، همچنین بر لزوم تامین ســوخت دوم )مازوت( 
بــرای کارخانجات به ویژه در فصل ســرما که عمده 
قطعــی گاز در این ایام اتفاق می افتــد، تاکید کرد و 
افزود: به این منظــور همه واحدهای تولیدی مخازن 
ذخیــره سوخت شــان را آماده کرده انــد و فقط یک 
هماهنگی بین وزارتخانه های صنعت و نفت نیاز است 

تا همه این مخازن از مازون پُر شوند.
اگرچه مجلس طرح آزادسازی واردات خودرو به کشور 
را تصویب کرد، اما گفته می شــود مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام با واردات خودرو به کشور مخالفت کرده 
و احتمالا آزادســازی واردات خودرو به کشــور منتفی 
است. اما مشکل مجمع تشخیص با واردات خودرو به 

کشور چیست؟
به گزارش اتفاقیــه به نقــل از  تجارت نیوز، ماجرای 
مخالفت مجمع تشخیص مصلحت با آزادسازی واردات 
خودرو، با اظهارات مصطفی میرسلیم، نماینده مجلس 
آغاز شد.مصطفی میرسلیم، عضو کمیسیون ۹۰ مجلس 
از جلســه ای در مجمع تشــخیص خبر داده بود که در 
آن با آزادسازی واردات خودرو به کشور مخالفت شده 
است.به گفته میرسلیم ایراد مجمع تشخیص مصلحت 
نظام بــا طرح آزادســازی واردات خــودرو مربوط به 
اصلاحیه ای است که بر اساس آن واردات خودروهای 

معمولی گازسوز هم آزاد شده است.
حالا میرسلیم گفته با توجه به مخالفت مجمع تشخیص 
با آزادســازی واردات خودرو به کشور، شورای نگهبان 
هم با این موضوع مخالفــت می کند. اظهارنظری که 
می گوید ماجرای آزادســازی واردات خودرو به کشور 

کلا منتفی است.
مخالفت مجمع تشخیص با واردات خودرو

اما امروز داود دانش جعفری، عضو مجمع تشــخیص 
مصلحت، مخالفت ایــن مجمع با واردات خودرو را رد 
کرده و گفته: اظهارات میرسلیم نظر مجمع نبوده و نظر 

شخصی ایشان است.
البتــه دانش جعفری اصل مخالفت مجمــع با واردات 
خودرو را رد نکرده. اما گفته ســخنان میرسلیم مربوط 

به یک مورد اختلافی در ســال گذشته بین مجلس و 
شــورای نگهبان در خصوص واردات خودرو های برقی 

و هیبریدی بوده.
چون بر اساس طرح مجلس قرار بود واردات خودروهای 
هیبریدی و برقی از پرداخت عوارض گمرکی و تعرفه 
واردات معاف شود اما شورای نگهبان و مجمع مخالف 

حذف تعرفه واردات بوده است.
بعد از اینکه شورای نگهبان با این بخش طرح مخالفت 
کرد، مجلس آن را حذف کرد. یعنی در مصوبه مجلس، 
تعرفــه واردات خودرو به قوت خود باقی اســت و قرار 
نیســت حذف شــود. اکنون مشــخص نیست مجمع 

تشخیص با کدام بخش این مصوبه مخالف است.
امــا دانش جعفری گفته اگر این اختلاف حل نشــود، 
تصمیم گیــری درباره آزادســازی خــودرو به مجمع 
تشــخیص سپرده می شود و این مجمع باید درباره این 

مساله تصمیم بگیرد.
اما این اولین باری نیســت که موضوع مورد اختلافی 
برای حل شــدن به مجمع تشــخیص می رود. آخرین 
بار تصویب لوایح FATF به مجمع تشیخص مصلحت 
نظام ســپرده شد. بیش از دو سال از آن زمان می گذرد 
اما مجمع تشــخیص هنوز هیــچ تصمیمی درباره این 
لوایح نگرفته و حتی آنگونه که برخی از اعضا می گویند 
جلســه ای درباره تصویــب لوایــح FATF در مجمع 
برگزار نشــده است.اگر قرار باشد واردات خودرو هم به 
سرنوشت لوایح FATF دچار شود، احتمالا باید منتظر 
بود که مصوبه واردات خودرو به کشــور هم مدتی در 

مجمع بماند.
آن هم در حالی که دبیــر انجمن واردکنندگان خودرو 

گفته بود احتمالا خودروهای جدید از بهمن و اســفند 
امسال وارد بازار می شود.

مشکل مجمع با واردات خودرو چیست؟
زمانی که طرح آزادســازی واردات خودرو در مجلس 
مطرح شد، شورای نگهبان دو ایراد به این طرح گرفت. 
یکی حذف تعرفه واردات خودروهای برقی و هیبریدی 
و دیگری مســاله خروج ارز از کشــور بــرای واردات 

خودروهای خارجی.
اما در مصوبه اخیر مجلس هر دوی این مشکلات حل 
شــده. اولا تعرفه و عوارض واردات خودروهای برقی 
و هیبریدی به قوت خود باقی اســت. دوما تنها شرط 
مجلس برای واردات خودروی خارجی این اســت که 
هیچ ارزی از کشــور خارج نشــود و واردات خودرو در 

قبال صادرات خودرو و محصولات مشابه باشد.
حالا مشــخص نیســت که اختلاف و ابهــام مجمع 
تشخیص مصلحت چیســت و سرنوشت این طرح چه 
می شود. اما مشخصا طرح آزادسازی واردات خودرو به 
کشــور مخالفان جدی دارد و حتی وزیر صمت هم با 
آن مخالف اســت. چون رضا فاطمی امین هفته قبل 
اعلام کرد دولت هیچ برنامه ای برای واردات خودروی 
خارجی ندارد.این در حالی است که فعالان بازار خودرو 
می گویند اگر واردت خودروی خارجی به کشــور آزاد 
شــود، هم بر کاهش قیمت خودروهــای خارجی اثر 
می گذارد و هم بر قیمت خودروهای داخلی. حتی برخی 
از فعالان از کاهش ۴۰ تا 5۰ درصدی قیمت خودرو در 
بــازار خبر داده اند که در صورت مخالفت مجمع با این 
طرح، کاهش قیمت منتفی اســت و حتی ممکن است 

قیمت خودروهای خارجی گرانتر هم بشود.

امکان دسترســی به ســامانه املاک و اســکان، پس 
از وقفه ای ۲ ماهه دوباره فراهم شــده اســت و همه 
مســتاجران و مالکان تا پایان مهر برای خوداظهاری 
در این ســامانه فرصت دارند.به گزارش اتفاقیه به نقل 
از  تجارت نیــوز، پیش تر محمود محمــودزاده، معاون 
مسکن وزیر راه و شهرســازی از موافقت ستاد مبارزه 
با کرونا برای تمدید مهلت ثبت نام در ســامانه املاک 
واســکان تا مهر ۱۴۰۰ خبر داده بود اما به دلیل توقف 
۲ ماهه فعالیت این ســامانه، پیشــنهاد شده که مهلت 
خوداظهاری مالکان و مســتاجران تا پایان فصل پاییز 
تمدید شــود که قرار است این موضوع دوباره در ستاد 
مبارزه با کرونا بررسی شــود.بر این اساس، مالکان و 
مســتاجران فعلا تا پایان مهر امســال مهلت دارند تا 
اطلاعات ســکونتی خود را در سامانه املاک و اسکان 
درج کنند، تا تیر امسال نیز تعداد زیادی از مردم اقدام 
به درج اطلاعات داشــتند و تراکم مراجعه به ســایت، 

حتی گاهی موجب کند شدن سایت شده است.

اجرای قانون مالیات های مستقیم
در اجرای ماده 5۴ مکرر قانون مالیات های مســتقیم، 
همه سرپرســتان خانوار باید اطلاعات ملکی و اقامتی 

خود را در سامانه ملی املاک و اسکان ثبت کنند.
وزارت راه و شهرسازی براساس قانون مصوب مجلس 
و به عنــوان مجــری این طرح، یــک دوره ۲ ماهه از 
تاریخ ۱۹ فروردین تا ۱۹ خــرداد ۱۴۰۰ را برای ثبت 
اطلاعات ملکی و اقامتی سرپرســتان خانوار در سامانه 

ملی املاک و اسکان تعیین کرده بود.
بــرای ثبت اطلاعات ملکی و اقامتی در ســامانه ملی 
 amlak.mrud.ir املاک و اســکان کشور به نشــانی
باید مالک یا مســتاجر با ســیم کارت به نام خود و کد 
ملی وارد سایت شــوند و ضمن ثبت اطلاعات مربوط 
به املاک مســکونی خود، اقامتگاه اصلی خانوار را نیز 

مشخص کند.
درج و اصلاح اطلاعات

بــه  دلیل اتصال ســامانه املاک و اســکان به بانک 

اطلاعاتی وزارت راه و شهرســازی، پس از ورود افراد 
به این ســامانه، فهرست املاک متعلق به فرد نمایش 
داده می شــود، اما احتمال نمایش امــلاک واگذار یا 
فروخته شــده و حتی تکراری نیز در این سامانه وجود 
دارد که کاربر می تواند بــا انتخاب گزینه های موجود، 
این اطلاعات را اصلاح کند.مســتأجران نیز برای ثبت 
اطلاعات به مشخصات اصلی ملک نظیر متراژ دقیق، 
کد نوسازی ملک، کد ملی و شماره تلفن همراه مالک 
نیاز دارند که بخشی از آن ها در اجاره نامه رسمی نوشته 
شــده و مابقی از طریق ســند، قبض عوارض سالانه 
ملک یا با ســوال از مالک قابل دریافت اســت.نکته 
دیگر اینکه در ســامانه ملی املاک و اسکان، انتخاب 
کاربری ملک اعم از مسکونی، تجاری و اداری به فرد 
اظهارکننده واگذار شــده و باید مطابق با عنوان ملک 
در سند اصلی ثبت شود. در این سامانه راهنمایی های 
موردنیاز برای ثبت املاک و همچنین پاســخ سوالات 

احتمالی درج شده است.

کاردار سفارت مالزی گفت: کاردار سفارت مالزی افزود: 
از آنجاکــه یکی از محصولات مصرفــی ایران روغن 
اســت، بخشــی از نیاز ایران به این کالا می تواند از 

طریق مالزی تامین شود.
محمد نظام حلیمی امروز یکشــنبه ۲۸ شهریورماه در 
جریان بازدید کاردار ســفارت مالــزی از واحد تولیدی 
کیش چیپس واقع در شــهر صنعتــی کاوه با تقدیر از 
مهمانان نوازی ایرانیان گفت: هدف از ســفر به استان 
مرکــزی صرفا بازدید از اراک و ســاوه نبوده و دنبال 
موقعیت های هســتیم تا مــراودات اقتصادی بین دو 

کشور را تقویت کرده و افزایش دهیم.
وی بیان کرد: متاســفانه بخاطــر تحریم ها طی چند 
سال اخیر شــاخص تجارت بین دو کشور پایین آمده 
و امیدواریم در ســالهای پیش رو مناســبات تجاری 
به جایگاه قبلی برگردانده شــود.کاردار سفارت مالزی 
افــزود: از آنجاکه یکی از محصــولات مصرفی ایران 
روغن اســت خوشحال می شــویم که بخشی از نیاز 

ایران به این کالا از طریق کشور مالزی تامین شود.
وی گفــت: مالزی حاضر اســت نه تنهــا برای خود 
محصــول بلکه برای بحــث تحقیقات و توســعه در 
اســتفاده از روغن و محصولات وابســته نیز با ایران 

همکاری کند.
علی میرزایی فرماندار ســاوه نیــز اظهار کرد: ظرفیت 
های مختلفی برای گسترش روابط اقتصادی بین ایران 

و مالزی وجود دارد.
وی افزود: حجم مبادلات دو کشور به رقم یک میلیارد 
و پانصد میلیون دلار در سال رسیده است، اما ظرفیت 
دو کشور فراتر از این است و به نظر می رسد دو کشور 
ایران و مالزی می توانند از شرکای بسیار خوب تجاری 

در حوزه های مختلف باشند.
وی با اشــاره به اینکه ســاوه بزرگترین شهر صنعتی 
کشــور را در دل خود جای داده است، افزود: شهرک 
های صنعتی متعددی در مجاورت ســاوه فعال هستند 
و در مجمــوع، در کنار فعالیت صنایع مادر و تخصصی 

حدود ۷۰۰ شــرکت بزرگ و کوچک، این منطقه را به 
قطب صنعت کشور تبدیل کرده است.

فرماندار ســاوه افزود: فعالیت صنایع متعدد و متنوع در 
ســاوه ظرفیت بالایی را در حوزه صادرات ایجاد کرده 
اســت و وجود منطقه ویژه اقتصادی و اتاق بازرگانی 
مستقل، از مزیت هایی اســت که روند صادرات را در 
این منطقه تسهیل کرده اســت. ای منطقه اقتصادی 
به دلیل قرار گرفتــن در منطقه جغرافیایی خاصی که 
شــاهراه مواصلاتی کشور است ظرفیت عظیمی برای 

توسعه دارد.
وی گفت: ســاوه عــلاوه بر صنعتی بــودن در حوزه 
کشاورزی و گردشگری نیز مزیت های فراوانی دارد و 
این منطقه قطب کشاورزی کشور با تولید افزون بر ۷۰ 

نوع محصول کشاورزی است.
وی گفــت: ظرفیت های اقتصادی بــه ویژه در حوزه 
صنعتی و کشــاورزی این شهرستان پتانسیل و مزیت 

مهمی برای تقویت مناسبات با کشور مالزی است.

شــرکت مدیریت شــبکه برق ایران اعلام کرد: ۲۲۸ 
دستگاه استخراج غیرمجاز رمز ارز روز گذشته در کشور 
کشف شــد که ظرفیت مصرف این دستگاه ها به طور 
متوســط معادل مصرف برق روزانه هزار و ۳۶۸ واحد 

مسکونی برآورد می شود.
بــه گزارش  اتفاقیه به نقل از روابط عمومی شــرکت 
مدیریت شــبکه برق ایران،  ظرفیت مصرف این ۲۷ 
مرکز، ۴۷۹کیلووات اســت که به طور متوسط معادل 
مصرف برق روزانه هزار و ۳۶۸ واحد مســکونی برآورد 

می شود.
تاکنــون 5هــزار و 5۲۹ مرکز با تعــداد ۲۱۸ هزار و 
۲۳۸دســتگاه به ظرفیت ۶۱5 هزار و 5۷۰ کیلووات در 

کشورکشف و جمع آوری شده است.
ماینر، دستگاه تولیدکننده رمز ارز است.  رمز ارز نوعی 
دارایی دیجیتال اســت که به صورت غیرمتمرکز تولید 
و نگهداری می شود و برای اســتخراج رمز ارزها باید 
محاسبات ریاضی پیچیده ای توســط رایانه به صورت 
مســتمر انجام شود که مســتلزم مصرف برق زیادی 

است.
متوســط انرژی مورد نیاز برای استخراج هر بیت کوین 
به عنوان اولین رمزارز ساخته شده،  حدود ۳۰۰ مگاوات 
ساعت برآورد می شود که این انرژی به صورت متوسط 
معادل مصرف برق بیش از ۳5 هزار واحد مســکونی 
در یک روز است.به استناد تخمین مراجع بین المللی) 

Cambridge, ۲۰۲۱ ( در حال حاضر متوسط مصرف 
برق ســالانه کل شــبکه جهانی بیت کوین در حدود 
برابر ۹۶ میلیارد کیلووات ســاعت برآورد می شــود که 
این مقدار از مصرف ســالانه برق در کشورهایی مانند 

بلژیک، فنلاند و اتریش بیشتر است.
روزگذشــته نیز شــرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی 
برق ایران اعلام کــرد: مهم ترین راهکار از بین بردن 
پدیده های شومی مانند اســتخراج غیرمجاز رمز ارز یا 
قاچاق سوخت در کشــور، آزادسازی قیمت حامل های 
انرژی اســت تا به طور عملی امکان سوءاســتفاده از 
تفاوت قیمت این حامل ها در داخل و خارج از کشــور 

از افراد گرفته شود.

طبق اعلام رئیس کل بیمه مرکزی، سودآوری صنعت 
بیمه به ۱۲ هــزار و ۴۰۰ میلیارد تومان افزایش یافته 

است.
به گزارش اتفاقیه به نقل از  ایسنا، غلامرضا سلیمانی 
از رفع ابهامات آئین نامه ۱۰۲ مرتبط با شــبکه فروش 
خبــر داد و در این باره گفت که صنعــت بیمه بدون 
حضور شبکه فروش و انجمن های صنفی هیچ معنا و 

مفهومی ندارد و در خصوص ابهامات آئین نامه ۱۰۲ به 
صنعت بیمه اطمینان می دهم که در نخســتین جلسه 
شــورای عالی بیمه بازنگری قابل قبولی در راســتای 
تامین نقطه نظرات مطرح شده، صورت خواهد گرفت.

وی با اشــاره به نقش شــبکه فروش در رشد پرتفوی 
و افزایــش ضریب نفود بیمه گفــت: وظیفه ذاتی نهاد 
ناظر صنعت بیمه ایفای حقوق شــبکه فروش است و 

تصمیمی در تضاد با منافع آنها اتخاذ نخواهد شد.
رئیس شــورای عالی بیمه همچنین با اشــاره به رشد 
هماهنگ پرتفوی بیمه با نرخ تورم گفت که سودآوری 
صنعت بیمــه از ۸5۰ میلیارد تومان به ۱۲۴۰۰ میلیارد 

افزایش یافته که قابل تامل است.
وی بر ضرورت آموزش بازاریابان و شناسنامه دار شدن 

این قشر در صنعت نیز تاکید کرد

وزیر صنعت: قیمت سیمان در بازار نسبت به هفته گذشته باز هم 
کمتر شد

واردات خودرو به کشور منتفی شد؟ 

آخرین فرصت خوداظهاری در سامانه املاک و اسکان

شرکت مدیریت شبکه برق اعلام کرد؛
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سودآوری ۱2.۴ هزار میلیاردی صنعت بیمه

کاردار سفارت مالزی:
مالزی می تواند بخشی از نیاز ایران به روغن را تامین کند

آیا اینترنت رایگان برای
 آموزش مجازی اختصاص می یابد؟

پیگیری های ایرنا نشان می دهد که قرار 
است امســال نیز مانند ســال تحصیلی 
گذشته، بسته اینترنت رایگان برای دانش 
آموزان، معلمان و دانشجویان فعال شود، 
اما هنوز جزئیات آن مشخص نشده است.

به گــزارش  اتفاقیه به نقل از ایرنا، هفته 
گذشته در جلسه نخســت شورای عالی 
فضای مجازی دولت ســیزدهم، موضوع 
توســعه آموزش و پرورش مجازی مورد 
بررســی قرار گرفت و مقرر شــد سامانه 
»شاد« برای ارائه آموزش عمومی رایگان 

باشد.
 در این جلسه مقرر شــد سازمان برنامه 
و بودجه در قانون بودجه ســنواتی، ردیف 
مشخصی به منظور توسعه کمی و کیفی 
آموزش و پرورش مجازی در نظر گرفته 
و بــرای معلمان و دانش آمــوزان کمتر 
برخوردار، کمک مالی و تسهیلات ارزان 
قیمت بانکی جهــت تامین تجهیزات در 

نظر بگیرد.

زمینــه  ایــن  در  جمهــوری  رئیــس 
وزارتخانه هــای آمــوزش و پــرورش و 
ارتباطــات و فناوری اطلاعــات و مرکز 
ملی فضای مجازی را مکلف کرد با توجه 
بــه نزدیکی آغاز ســال تحصیلی جدید، 
چارچوب آموزش در فضــای مجازی را 
نهایی و به شــورای عالــی ارائه کنند. با 
توجه به این که تنها چند روز تا آغاز سال 
تحصیلی مانده اســت، اما هنوز جزئیات 
تخصیص اینترنت بــرای دانش آموزان، 
معلمان، اســاتید دانشــگاه و دانشجویان 

تشریح نشده است.
حدود ۲ سال قبل و با آغاز پاندومی کرونا، 
دولــت تصمیم گرفت بــرای حفاظت از 
سلامت دانش آموزان و معلمان، آموزش 
کشــور را به ســمت مجازی شدن ببرد. 
توســعه یک پلتفرم برای تبدیل شــدن 
به شــبکه دانش آمــوزی از جمله اولین 
اقداماتی بود که توســط اپراتورها انجام 

شد.

از همــان زمــان وزارت ارتباطات برای 
کمــک به آموزش مجازی و دسترســی 
عادلانه همگانی به این امکان بسته های 
اینترنــت برای دانش آمــوزان، معلمان، 
دانشجویان، اساتید دانشگاه و طلاب طی 
چنــد مرحله بســته های اینترنت در نظر 
گرفت و در فواصل مختلف به آن ها ارائه 
شد.اســفند ۹۸ زمانی که کرونا در کشور 
شیوع پیدا کرد، سبک زندگی افراد کاملا 
تغییر کرد. آموزش، حمل ونقل، کسب وکار 
و حتــی مقوله درمان، همگی به ســمت 
بستر فضای مجازی رفتند. در این شرایط 
اگر زیرســاخت های ارتباطی کشور برای 
خدمت رســانی در این بحران فراهم نبود 

به طور حتم جامعه دچار مشکل می شد.
روزها و هفته های ابتدایی کرونا، ترافیک 
در شبکه ارتباطی کشور به قدری بالا رفت 
که همه بخش های وزارت ارتباطات برای 
تامین ظرفیت مناســب و برطرف کردن 
مشکلاتی که وجود داشت،  شبانه روزی 

شروع به کار کردند. تخصیص بسته های 
اینترنــت رایگان امکانــی بود که وزارت 
ارتباطــات به نمایندگــی از دولت برای 
روشــن نگه داشــتن چراغ آمــوزش در 
کشــور در چند مرحله بــه دانش آموزان، 
دانشــجویان، معلمان و اساتید دانشگاه و 

حوزه اختصاص داد.
از ۱5 شــهریور ۹۹، اینترنــت شــبکه 
دانش آموزی شاد رایگان شد اما بر اساس 
آماری که وجود داشت،  به دلایل مختلف 
مدارس و دانش آمــوزان برای آموزش از 
پلتفرم هــای دیگری به جز »شــاد« نیز 
استفاده می کردند و همین مساله در عمل 
رایگان بودن تحصیل در فضای مجازی 
را تحت الشعاع خود قرار می داد و انتقاداتی 

را به آن وارد می کرد.
با اینکه رایگان بودن شبکه دانش آموزش 
شــاد، ترافیک بســیار خوبی ایجاد کرد، 
اما معلم ها و خانواده هــا از این که برخی 
از آموزش هــا در پلتفرم های دیگر انجام 

می شــود و باید بــرای آن هزینه پراخت 
کننــد، گلایه داشــتند. شــاید به همین 
دلیل بــود که بســته های اینترنت روی 

سیم کارت های گروه هدف فعال شد.
خرداد امســال ســازمان تنظیم مقررات 
اعلام  کرد برای برطرف شدن مشکلاتی 
از این قبیل قرار اســت فرآیند تخصیص 

اینترنت تغییر کند.
در آن فرآیندی که همان زمان پیشــنهاد 
شد، قرار بود سیم کارت های دانش آموزی 
توزیع شوند که روی آن بسته هایی برای 
دسترسی به شــبکه دانش آموزی شاد یا 
هر پلتفرم آموزشی دیگر تعریف می شود.

با توجه به این که با اعلام اپراتور همراه 

اول و تــلاش دولت، اســتفاده از شــاد 
رایگان است اما اگر مدرسه ای به دلایل 
مختلف آموزش خود را در بســتر پلتفرم 
دیگری پیــش ببرد،  خانواده ها مجبور به 

پرداخت هزینه می شوند.
مسئله دیگری که در آن زمان مطرح شد 
مربوط به طرح سیم کارت ها و بسته هایی 

بود که تدوین آن برعهده معاونت فناوری 
و نوآوری وزارت ارتباطات گذاشــته شد. 
بــا توجه به این که چند روز دیگر ســال 
تحصیلــی جدید آغاز می شــود اما هنوز 
بســته های  جزئیات چگونگی تخصیص 
اینترنتــی مربــوط به آمــوزش مجازی 

تشریح نشده است.  
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نامه یک نماینده به دادستان کشور: رئیس سازمان سنجش ممنوع الخروج شود
رئیس هیات تحقیق و تفحص از عملکرد سازمان سنجش آموزش کشور در نامه 
ای به دادستان کل کشور؛ خواستار ممنوع الخروج شدن رییس سازمان سنجش 
آموزش  رئیس کمیسیون  نایب  و  تهران  نماینده  نادری  احمد  نامه  شد. در متن 
قاطع  تصویب  به  نظر  است:  آمده  کشور  کل  دادستان  منتظری  به  تحقیقات  و 
نمایندگان مردم شریف ایران در صحن مجلس شورای اسلامی مبنی تحقیق و 
تفحص از سازمان سنجش آموزش کشور و با توجه به شکایات و مستندات و 
بررسی های اولیه انجام شده نسبت به سوء عملکرد و تخلفات رئیس و مدیران 
این سازمان، متاسفانه باخبر شدیم آقای ابراهیم خدایی، رئیس سازمان به بهانه 
فرصت مطالعاتی قصد خروج از کشور دارند. همچنین شائبه خروج برخی مدیران 
این سازمان نیز با عنایت به شکایات و تخلفات گسترده وجود دارد، لهذا خواهشمند 
است دستور مقتضی جهت ممنوع الخروج شدن ایشان را صادر فرمایید تا خللی در 
فرآیند تظلم خواهی مردم و صیانت از حقوق بیت المال رخ نداده و امکان فرار از 
بار مسئولیت و پاسخگویی برای این فرد میسر نگردد. همچنین نادری در مطلبی 
در صفحه توییتر خود در توضیج این موضوع نوشت: » برای جلوگیری از تکرار 
سناریوی خروج از کشور، در نامه ای به دادستان محترم، خواهان ممنوع الخروج 
شدن رییس سازمان سنجش و برخی مدیران آن شدم. یکی از مهره های کلیدی 
وزارت علوم که ظلم های فراوانی در سال های قبل به دانشگاهیان کرد، برغم 

مفتوح بودن پرونده اش در کمیسیون اصل نود، از کشور خارج شد.«

رئیس سازمان سنجش: خبر درخواست خروجم از کشور کذب است
محمدباقر  به  نامه ای  در  کشور  آموزش  سنجش  سازمان  رئیس  خدایی  ابراهیم 
در  تهران  نماینده  نادری  احمد  ادعای  اسلامی،  شورای  مجلس  رئیس  قالیباف 
مجلس شورای اسلامی را تکذیب کرد. خدایی در این نامه با اشاره به نامه احمد 
دادستان  به  پردیس  و  اسلامشهر  شمیرانات،  ری،  تهران،  مردم  نماینده  نادری 
کل کشور مبنی بر قصد خروج از کشور رئیس سازمان سنجش به بهانه فرصت 
مطالعاتی، نوشته است: »با توجه به اینکه اینجانب تابحال درخواستی از دانشگاه 
نداشته ام،  قانونی دیگری جهت فرصت مطالعاتی  و هیچ مرجع  استخدام  محل 
این مطلب کذب محض است.« رئیس سازمان سنجش در این نامه از قالیباف 
درخواست کرده است بر اساس آئین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی نسبت 

به نشر اکاذیب از سوی این نماینده رسیدگی قانونی صورت گیرد.

واکنش سخنگوی وزارت خارجه به اظهارات نخست وزیر لبنان درباره ارسال 
سوخت به این کشور

 فرمانده اسبق مرکز مقاومت بسیج وزارت نفت، مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران 
شد. وزیر نفت در حکمی »مجید چگنی« را به عنوان معاون وزیر و مدیرعامل 
بر  نظارت  سابق  کل  مدیر  چگنی  مجید  کرد.  منصوب  ایران  گاز  ملی  شرکت 
با  سمت  این  بر  علاوه  نفت  وزارت  نفتی  های  فرآورده  مبادلات  و  صادرات 
کارشناس ارشد مهندسی صنایع، عضو گروه شش نفره اجرای آیین نامه پیشگیری 
را در  با رشوه وزارت نفت و فرمانده مرکز مقاومت بسیج وزارت نفت  و مبارزه 

سوابق خود دارد. 

کنار رفتن لاریجانی ها طبیعی است

رسیدند.  بود،  مدنظرشان  که  رشدی  نهایت  به  لاریجانی  برادران  قوامی:  ناصر 
زمانی اصلا مصلحت نبود که دو برادر دو قوه را در اختیار داشته باشند و نتیجه 
را هم دیدیم. به نظر من این اشخاص کار خود را کردند و کنار  رفتنشان طبیعی 
است. وقتی چند برادر منصب های کلیدی کشور را چندین سال در اختیار دارند، 
به هر حال روزی باید برکنار شوند. قوامی تصریح کرد: قطعا درباره اینها تغییر 
نیست  نداریم؛ مشخص  پرده خبر  از پس  ما  البته  است.  موضعی صورت گرفته 
آملی لاریجانی از شورای نگهبان استعفا داده یا به او گفتند که کناره گیری کن؛ 

همان گونه که علی لاریجانی رد صلاحیت شد.

توضیح قوه قضائیه درباره فوت متهم ردیف اول پرونده شرکت مفتاح خودرو
مفتاح  شرکت  پرونده  اول  ردیف  متهم  که  کرد  اعلام  قضاییه  قوه  رسانه  مرکز 
خودرو در پي سکته قلبي فوت کرده و اموال متهم متوفي کفاف رد مال وي را 
در صورت قطعیت محکومیت خواهد داد.در پي انتشار خبري مبني بر فوت »میثم 
رضایي« متهم ردیف اول شرکت مفتاح خودرو، مرکز رسانه قوه قضاییه به اطلاع 
از  اعتیاد و مصرف مواد مخدر داشته، قبل  نامبرده که سابقه طولاني  مي رساند 
اعزام به زندان، حتي در مرحله رسیدگي بدوي به پرونده به علت سابقه بیماري به 
مراکز درماني اعزام شده بود و از مراقبت هاي ویژه پزشکي بهره مند بوده است و 
در بیمارستان لقمان تهران هم فوت کرده است؛ بنابراین گزارش، پرونده شرکت 
مفتاح خودرو از جمله پرونده هاي کثیرالشاکي محسوب مي شود که با فوت متهم 
ردیف اول آن رسیدگي به این پرونده مختومه نخواهد شد، بلکه بخشي از این 
پرونده در دست رسیدگي قضایي است و در خصوص بخش دیگری از آن نیز راي 
صادر شده است. در خصوص قسمتي از پرونده که راي بدوي صادر شده، متهم 
متوفي با حدود هزار و ۶۰۰ شاکي و با اتهام کلاهبرداري شبکه اي به ۱۲ سال 
حبس و جزاي نقدي محکوم شده است و در حال حاضر پرونده در دیوان عالي 
کشور در مقام فرجامخواهي است و در صورت قطعیت حکم صادره، فرآیند رد مال 
با شناسایي اموال وفق مقررات انجام خواهد شد.در پرونده دوم نیز، کیفرخواست 
با بیش از ۷۰ شاکي صادر شده است و در شعبه نهم دادگاه کیفري یک استان 
تهران در حال رسیدگي است.شایان ذکر است؛ اموال متهم متوفي کفاف رد مال 

وي را در صورت قطعیت محکومیت خواهد داد.

انتقاد عضو کارگزاران از بزرگان اصولگرا و اصلاح طلب
یک فعال سیاسي اصلاح طلب با انتقاد بر اینکه بزرگان احزاب حضور جدي در 
احزاب ندارند، گفت: یکي از نقدهاي امروز این است که بزرگان اصلاح طلب و 
چهره  یک  نمازي«،  محمد  شوند.»علي  نمي  حزبي  فعالیت هاي  درگیر  اصولگرا 
افول احزاب طي  با علت  برنا، در رابطه  با  سیاسي اصلاح طلب، در گفت و گو 
سال هاي گذشته اظهار کرد: در ایران به جز در سه سال اول عمر نظام جمهوري 
اسلامي که آیت الله شهید بهشتي، جناب آقایان خامنه اي، هاشمي رفسنجاني 
و شهید حجت الاسلام باهنر که حزب جمهوري اسلامي ایران را تشکیل دادند 
با سرعت در سراسر کشور عضو گیري کردند و در نهایت در مجلس ششم،  و 
دیگر شاهد فعالیت جدي احزاب نبوده ایم. نمازي افزود: فلسفه وجودي احزاب که 
سامان دادن به سلایق مختلف، سازماندهي نیروهاي علاقه مند به فعالیت هاي 
براي حضور در پاي صندوق هاي راي و در  یا صرفا احساس تکلیف  سیاسي و 
نتیجه کسب پیروزي در انتخابات و سهیم شدن در قدرت است، هیچ فردي صرفا 

براي کسب معنویت و ورود به بهشت وارد فعالیت حزبي نمي شود. اینگونه افراد 
و احزابشان به دنبال ایفاي نقش در اداره کشور هستند.

نظر ایماني درباره پیوند احتمالي لاریجاني با اصلاح طلبان
نه  اصولگرا  چهره های  که جذب  می بینیم  امروز  گفت:  سیاسی  مسائل  تحلیلگر 
بنابراین  زد؛  آن ها ضربه  به  بلکه  نداشت  اصلاح طلبان  برای  نتیجه خوبی  تنها 
تصور می کنم با وجودی که اصلاح طلبان آماده بازگشت به قدرت هستند، دیگر 
تجربه سال ۹۲ در آینده نخواهد افتاد. ناصر ایمانی درباره احتمال احیای ائتلاف 
اعتدالیون و اصلاح طلبان که میراث هاشمی شناخته می شود، به نامه نیوز گفت: 
وجود  ایران  سیاسی  آینده  در  اعتدال  نام  به  چیزی  چون  نمی افتد،  اتفاق  این 
نخواهد داشت. حتی معتقدم دولت آقای رئیسی هم بیشتر به دفن پسمانده های 
اعتدال کمک خواهد کرد. وی افزود: دولت آقای رئیسی کاملا معتدل و به دور از 
جنجال ها و فضاسازی های سیاسی خواهد بود، به همین دلیل یک جریان فکری 
خردگرا و معتدل را در کشور شاهد خواهیم بود. از این رو تحلیلم آن است که 
عنوانی به نام اعتدالیون در عرصه سیاسی کشور نمی ماند. نکته دیگر آنکه اساسا 
نطفه ای به نام اعتدال در زمان ریاست جمهوری آقای روحانی منعقد نشد که الان 
بخواهد فرزندی از آن به دنیا بیاید. این تحلیلگر مسائل سیاسی یادآور شد: اصلاح 
طلبان بر خلاف اعتدالیون جریانی هستند که در لایه های اجتماعی صاحب پایگاه 
فکری هستند. به لحاظ تاکتیکی و مبانی نظری حرف برای گفتن دارند، اما هم 
اکنون به دلیل عملکرد دولت آقای روحانی و پیروزی آقای رئیسی در اوج دوران 
حضیض خود به سر می برند. با وجود این، آن طور نیست که دیگر هیچ گاه نتوانند 

در آینده کشور ایفای نقش کنند.

ضرغامي به رفیق قدیمي حکم داد
را به عنوان قائم   وزیر میراث فرهنگي، گردشگري و صنایع دستي علي دارابي 
مقام وزیر و معاون میراث  فرهنگي منصوب کرد.به گزارش گروه فرهنگي ایرنا، 
طي حکمي از سوي عزت الله ضرغامي، علي دارابي به عنوان قائم مقام و معاون 

میراث فرهنگي وزارت میراث فرهنگي صنایع دستي و گردشگري منصوب شد.

دلیل عدم سفر رئیسي به نیویورک براي حضور در مجمع عمومي سازمان ملل
خطیب زاده گفت: رئیس جمهور به دلیل رعایت دستورالعمل هاي کرونایي، تصمیم 
گرفته است که به صورت برخط و آنلاین در مجمع عمومي سازمان ملل سخنراني 
کند.سعید خطیب زاده، سخنگوي وزارت امور خارجه در گفت وگویي با اشاره به 
برگزاري مجمع عمومي سازمان ملل در روزهاي آینده گفت: آقاي رئیسي رئیس 
جمهور کشورمان در مجمع عمومي سازمان ملل متحد روز سه شنبه سخنراني 
امیرعبداللهیان وزیر خارجه  آقاي  البته  خواهند داشت. خطیب زاده تصریح کرد: 
کشورمان به همراه هیاتي فردا صبح عازم نیویورک خواهند بود و ملاقات ها و 

برنامه هاي بسیار مفصلي هم براي وي و هیات همراه تدارک دیده شده است.

سازمان پدافند غیر عامل کشور، عضو جدید شوراي عالي فضاي مجازي شد
پدافند غیرعامل  قانون مصوب مجلس شوراي اسلامي درباره عضویت سازمان 
کشور در شوراي عالي فضاي مجازي در اولین جلسه این شورا در دولت سیزدهم 
رئیس   ،۱۳۹۶ سال  مصوب  اسلامي  شوراي  مجلس  قانون  طبق  شد.  اجرایي 

سازمان پدافند غیرعامل کشور در راستاي اجراي مأموریت  ذاتي خود و در جهت 
برقراري تعامل نزدیک با دستگاه هاي اجرایي کشور و اعمال سیاست ها و تدابیر 
مقام معظم رهبري در حوزه پدافند غیرعامل عضو شوراهاي عالي یادشده در زیر 

است؛

الف ـ شوراي عالي عتف
ب ـ شوراي عالي آمایش سرزمین

پ ـ شوراي عالي سلامت و امنیت غذایي
ت ـ شوراي عالي شهرسازي و معماري ایران

ث ـ شوراي عالي هماهنگي ترافیک شهرهاي کشور
ج ـ شوراي عالي فضاي مجازي در صورت إذن مقام معظم رهبري

در دولت قبل اجراي کامل این قانون با وجود موافقت مقام معظم رهبري و اخذ 
اجازه ایشان معطل مانده بود که با آغاز به کار دولت سیزدهم این قانون کامل اجرا 
شد و رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور به دعوت رئیس جمهوري در جلسه 

شوراي عالي فضاي مجازي حضور یافت.

گمانه زني ها درباره ریاست سازمان صدا و سیما
در پی انتشار برخی گمانه زنی ها در فضای مجازی و شبکه های اجتماعی درباره تغییر 
رئیس رسانه ملی، »نورنیوز« مطلع شد که »پیمان جبلی« معاون برون مرزی سازمان 
صداوسیمای جمهوری اسلامی ایران گزینه اول ریاست این سازمان است. پیمان جبلی 
معارف  رشته  ارشد  کارشناسی  التحصیل  فارغ  شمیران،  محله  در   ۱۳۴5 سال  متولد 
اسلامی و تبلیغ از دانشگاه امام صادق علیه السلام در سال ۱۳۷۲ بوده و در سال ۱۳۸۳ 

مدرک دکترای فرهنگ و ارتباطات خود را از همین دانشگاه دریافت کرده است.

سومین نفتکش ایراني در حال حرکت به سمت لبنان
سایت تخصصي ردیابي و اطلاع رساني درخصوص تردد نفتکش ها مدعي شد 
که سومین نفتکش حامل سوخت ایراني درحال حرکت به سمت لبنان است. به 
اطلاع  و  ردیابي  متخصص  که  تراکرز  تانکر  تخصصي  سایت  الجزیره،  گزارش 
رساني درخصوص تردد نفتکش ها در جهان است، اعلام کرد که سومین نفتکش 
حامل سوخت ایراني به سمت لبنان در حال حرکت است.براساس این گزارش، 
اولین محموله سوخت ایران، روز پنجشنبه گذشته وارد لبنان شد. دومین کاروان 
به  و  عبور  کرده  مرزهاي سوریه  از  اخیرا  نیز  ایران  کامیون هاي حامل سوخت 

سمت لبنان در حال حرکت است.

واکنش وزارت کشور به گمانه زني ها درباره انتخاب استانداران
وزارت کشور با رد گمانه زني هاي رسانه اي درباره انتخاب استانداران اعلام کرد، 
پایگاه  گزارش  منتشر مي شود.به  رسمي  رسانه هاي  در  استانداران  انتصاب  اخبار 
هیات  در  تصویب  از  پس  استانداران  انتصاب  اخبار  کشور،  وزارت  اطلاع رساني 
دولت، به طور رسمي در پایگاه اطلاع رساني دولت، پایگاه اطلاع رساني وزارت 
ادامه  منتشر مي شود.وزارت کشور  و خبرگزاري هاي رسمي  ملي  و رسانه  کشور 
داد: با توجه به انتشار اخبار غیرمستند و شایعات بدون صحت نسبت به انتخاب و 
معرفي استانداران در برخي از رسانه ها، با رد گمانه زني هاي منتشره، تاکید مي شود 

این اخبار رسما منتشر خواهد شد.

ميز خبر

عکس روز

رخت رنگارنگ بر قامت جلگه سیوکانلوی شیروان
جلگه سیوکانلو در شمال شهرستان شیروان بعنوان قطب برداشت انگور منطقه رخ نمایی می کند و زندگی همراه با تلاش و امید فارغ از مشکلات بخش باغداری همچنان جاریست و مردم این روزها سخت در تکاپوی برداشت یاقوت 

های سبز هستند.


